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Onderwerp:Tweede herziening Omgevingsverordening Noord-Holland 2022 
 
 

De commissie Ruimte adviseert: 

De voordracht Tweede herziening Omgevingsverordening Noord-Holland 2022 als bespreekstuk te 
agenderen voor de Statenvergadering van maandag 11 december. 

 
Uittreksel van het concept-verslag commissie Ruimte 20-11-2023:  

6 A-agenda Ruimtelijke ontwikkeling 

6.a RO: Tweede herziening Omgevingsverordening Noord-Holland 2022 

Gedeputeerde Staten stellen de Tweede herziening van de Omgevingsverordening NH2022 in eindconcept 
vast. Deze herziening heeft betrekking op onderwerpen zoals verblijfsrecreatie in het Natuurnetwerk 
Nederland, datacenters en energie- infrastructuur. De wijzigingen hebben van 22 juni t/m 2 augustus 2023 
ter inzage gelegen en worden nu aan Provinciale Staten12 ter vaststelling aangeboden. Het advies aan 
Provinciale Staten over de Statenvoordracht Tweede herziening Omgevingsverordening Noord-Holland 2022 
zal geagendeerd worden voor de PS vergadering van 11 december 2023. 

De behandeling:  

Mevrouw Berkvens (D66) ziet dat  het vaarwegbeheer van de Loosdrechtste plassen overgaat van het 
Plassenschap naar de gemeente Wijdemeren. Deze gemeente zit financieel in zwaar weer en heeft ook een 
bestuurlijk probleem door het opstappen van een groot aantal ambtenaren. Kan de gemeente deze 
verantwoordelijk wel aan? Komt het landelijk gebied niet teveel onder druk te staan door uitbreiding van 
stedelijke functies zoals scholen en sportcomplexen? D66 is voorstander van het niet toestaan van nieuwe 
verblijfsrecreatie in (Natuur Netwerk Nederland) NNN-gebieden, maar kan zich voorstellen dat kleinschalige 
verblijfsrecreatie voor boeren in deze gebieden wel mogelijk blijft, kunnen Gedeputeerde Staten hiervoor 
een limiet stellen? Voor datacenters is strenge regelgeving nodig. Is het mogelijk om duurzame datacenters 



 
 

 2 | 7  | Advies aan PS 

wel de ruimte te geven? Wat voor een regels hebben Gedeputeerde Staten voor ogen inzake 
hoogspanningsstations en hoe wordt de netwerkbeheerder hierbij betrokken? 

De heer Deen (PVV): heeft moeite met de wijzigingen op het gebied van energie uit wind en zon, hiervoor zijn 
grote wijzigingen nodig voor het bouwen van elektriciteitsstations. De meeste agrarische en recreatieve 
ondernemers in het NNN-gebieden zijn niet genegen om tot de bestemmingswijziging over te gaan. Worden 
deze geluiden serieus genomen door Gedeputeerde Staten? Is de Provincie bereid om kritisch te kijken naar 
BPL (Bijzonder Provinciaal Landschap) en naar verzoeken zoals die van de inspreker? De PVV stemt niet in 
met deze tweede herziening van de omgevingsverordening.  

De heer Stulemeijer (50PLUS) vraagt of door alle complicerende factoren zoals het Unesco Werelderfgoed de 
keuzes voor woningbouwlocaties niet beperkt worden. De regio Gooi en Vechtstreek krijgt 490.000 euro 
minder subsidie, kan gedeputeerde hier uitleg over geven? Waarom wordt het DSO (Digitaal Stelsel 
Omgevingswet) ingevoerd ondanks dat dit zeer onstabiel is? Komt de Provincie hier niet in een fuik terecht? 

De heer Kes (SP) zegt dat de inspreker oproept tot een amendement, de SP hoort graag reactie hierop van de 
gedeputeerde. De SP vindt woningbouw in Broek in Waterland aan de Van Disweg passend.  

De heer Klein (Christen Unie) kan zich vinden in wijzigingsvoorstellen maar heeft vragen over twee 
onderwerpen. Het artikel over kleinschalige ontwikkelingen, voortaan mag het bebouwd oppervlakte 
toenemen met eenmalig vijftien procent. Een tweede burgerwoning mag straks bij de sloop van 1.000 m2 in 
plaats van 1.500 m2. Waarom stelt de gedeputeerde deze specifieke wijzigingen voor?  

Statenlid Freeman (GL) kan zich vinden in wijzigingsvoorstellen, in het bijzonder de energie-infrastructuur en 
het uitsluiten van verblijfsrecreatie.  

Mevrouw De Boer (PvdA) stelt het op prijs als er meer duiding is in de oplegger van het stuk. Zij vraagt of het 
recreëren bij boeren is uitgesloten of dat dit wel mogelijk is. Wordt er nu al rekening gehouden met de 
technologische oplossingen voor datacenters in toekomst en de technologische vooruitgang? Kan er 
dubbelgebruik van daken van datacenters en elektriciteitsstations toegepast worden? Mevrouw De Boer 
hoort ook graag of het verzoek van de inspreker met een amendement is op te lossen of via een andere weg. 

De heer Bonekamp (Volt) vraagt of de gedeputeerde meer duiding kan geven aan de passage over het 
nieuwe windbeleid waarin staat dat gemeenten de mogelijkheid krijgen om te bepalen waar in de gemeente 
meer ruimte is voor windenergie. Volt vermoedt dat niet alle coalitiepartijen hier achter staan. Volt is blij met 
de geconsolideerde viewer op de website. De volledige historie van de wijzigingen ten opzichte van het 
vorige stuk vindt Volt wenselijk. Kan de gedeputeerde hier werk van maken?  

De heer Van Gilse (VVD) zegt dat de recreatieschappen hun zorg uiten over het laten vervallen van de  
meerwaardebepaling in NNN-gebieden. Hoe gaat de gedeputeerde om met de  meerwaardebepaling voor de 
gevallen waar deze wel voor bedoeld was, worden deze alsnog beoordeeld? Kan de gedeputeerde een 
inhoudelijke reactie geven over de afwijzing van het verzoek van de gemeente Waterland? De VVD is van 
mening dat het gebied een logische plek is voor woningbouw.  



 
 

 3 | 7  | Advies aan PS 

 

De heer Hanou (PvdD) heeft het gevoel dat deze tweede herziening van de Omgevingsverordening urgentie 
ontbeert. Moet het college niet aan de slag met de huidige omgevingsvisie of met een herziening daarvan 
zodat er tempo kan worden gemaakt. De PvdD overweegt het indienen van een motie of amendement over 
extensivering van de intensieve veeteelt. 

 

Mevrouw Koning (CDA) vraagt zich af of er nog voldoende ruimte is voor glastuinbouw. Graag wil het CDA 
het complete document met de zienswijze en reactie van Gedeputeerde Staten inzien, kan dit door de 
gedeputeerde naar de vergadering toegestuurd worden? Welke regel is geldend bij de bouw van woningen 
en windmolens: de RES of het BPL?  Waarom is een (Adviescommissie Ruimtelijke Ontwikkeling) ARO-advies 
verplicht bij elektriciteitsstations in landelijk gebied? Wat is de bedoeling van de ‘provinciale 
waarderingskaart stolpboerderijen’ naar de gemeenten toe? De woningsplitsing is volgens het CDA is geen 
zaak van de Provincie, wat is de mening hierover van de gedeputeerde? Kan er wat betreft de bedrijven die 
moeten sluiten omdat het gebied waarin zij staan NNN-gebied wordt, in oplossingen gedacht worden? Deze 
bedrijven mogen na sluiting vervolgens geen camping of verblijfsrecreatie starten, dit vindt LTO onterecht. 

 

De heer Van den Berg (JA21) is positief over de ontwikkelingen op het gebied van woningbouw en zien een 
goede aanzet hiertoe vanuit Gedeputeerde Staten. De zoekgebieden die de gemeenten hebben aangedragen 
en zijn opgenomen in de RES. JA21 vindt het passender als er ruimtelijke verkenningen worden gedaan naar 
andere mogelijkheden voor energie, zoals kernenergie. De elektriciteitsstations zullen in de toekomst groter 
worden en de heer Van den Berg vraagt aandacht voor de overlast van de bromtoon die voortkomt uit de 
elektriciteitsstations.  

 

De voorzitter geeft het woord aan gedeputeerde Rommel. 

Gedeputeerde Rommel  zegt dat de inspreker van de Van Disweg een verzoek tot herbegrenzing kan 
indienen, de eerste ronde hiervoor sluit volgende week. De heer Kes (SP): wijst erop dat de inspreker al eens 
een verzoek heeft ingediend en dat is toen afgewezen. Gedeputeerde Rommel verduidelijkt dat dit verzoek 
in de vorige periode is ingediend, tijdens de ronde van 2023. Destijds werd het verzoek afgewezen vanwege 
de regelgeving van BPL, waarbij het niet werd toegestaan dat een strakke dorpsrand werd gecreëerd. 
Interruptie door de heer Kes (SP): klopt het dat dit betekent dat de inspreker dit verzoek binnen een week 
moet indienen bij de Provincie en dat dit dan zal worden beoordeeld? Gedeputeerde Rommel bevestigt dat 
dat correct is. 

De heer Van den Berg JA21 heeft een vraag over het winnen van zand, cokes en aardgas. Heeft het winnen 
van bodemwarmte invloed op het grondwater? Gedeputeerde Rommel zegt toe dat gedeputeerde Olthof 
deze vraag in de tweede termijn zal beantwoorden.  
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Mevrouw De Boer (PvdA) vraagt wat de volgende stap is als deze commissie vindt dat het verzoek van de 
inspreker terecht is. Gedeputeerde Rommel geeft aan dat ze het verzoek nog niet heeft gezien en zodoende 
nog niet de kans heeft gehad om het te beoordelen. Indien het verzoek opnieuw wordt afgewezen, zegt 
gedeputeerde Rommel toe om aan te geven welke stappen ondernomen kunnen worden om hiermee om te 
gaan. 

Gedeputeerde Rommel erkent de bezorgdheid over het beheer van de vaarwegen door de gemeente 
Wijdemeren. De aanvraag hiervoor is ingediend door het Plassenschap en vorig jaar is het vaarwegbeheer 
juridisch overgedragen aan de gemeente Wijdemeren. Gedeputeerde Rommel geeft aan niet te weten of er 
problemen zullen ontstaan in dit verband. De wijziging die is aangenomen betreffende de vergroting van het 
bouwoppervlak met vijftien procent wordt eenmalig toegestaan. Gedeputeerde Rommel wijst erop dat 
kleinschalige recreatie een ondergeschikte functie is en dit dat per geval bekeken op basis van de ruimtelijke 
effecten en de omstandigheden.  De vestigingsvoorwaarden voor duurzame datacenters zijn vorige week 
vastgesteld door Gedeputeerde Staten en gelden voor drie gemeentes; Haarlemmermeer, Hollands Kroon en 
Amsterdam. Voor hoogspanningsstations zijn momenteel geen specifieke regels vastgesteld, maar er is wel 
een mogelijkheid opgenomen om extra regels op te stellen. Dit zal gebeuren na overleg met de betrokken 
netbeheerders. 

Interruptie door mevrouw Berkvens (D66): ziet de Provincie erop toe dat het vaarwegbeheer door de 
gemeente Wijdemeren goed verloopt? Deze gemeente heeft al problemen en krijgt er nu een taak bij.  

Gedeputeerde Rommel geeft aan dat dit proces vanuit de Provincie zal worden gemonitord via financieel 
toezicht. Op de vraag van 50PLUS over de beperkingen van woningbouwmogelijkheden vanwege UNESCO 
Werelderfgoed, benadrukt gedeputeerde Rommel dat er specifieke regels van toepassing zijn in dergelijke 
gevallen. Er worden afwegingen gemaakt onder specifieke voorwaarden met betrekking tot het BPL en de 
NNN-gebieden. De technische vraag over de vermindering van de subsidie in de regio Gooi- en Vechtstreek 
wil gedeputeerde Rommel graag schriftelijk ontvangen.  

Gedeputeerde Rommel heeft geen signalen dat de Provincie met het DSO in een fuik terecht komt. De 
Provincie Noord-Holland heeft als eerste provincie de stukken in het DSO gezet en dit is goed gegaan. 
Gedeputeerde Rommel geeft aan dat hier veel aandacht voor gevraagd is en in januari zal blijken of dit goed 
gaat. 

De vraag van de ChristenUnie over de kleinschalige ontwikkelingen beantwoordt gedeputeerde Rommel met 
de toelichting dat het voorheen mogelijk was om deze gevallen te regelen via de WRO (Wet Ruimtelijke 
Ordening) op lokaal niveau,  de zogenaamde kruimelgevallen’. Met de invoering van de Omgevingswet 
verdwijnt deze mogelijkheid en daarom is deze kwestie op deze manier opgelost.  

De duiding van de oplegger belangrijkste punten die voorliggen staat in paragraaf 2.2 van de nota van 
beantwoording. Als de PvdA dit wenst kan dit ook via een verzoek aan gedeputeerde Rommel in 
statenvoordracht worden opgenomen. Het recreëren bij boeren kan via de ondergeschikte vorm.  

Er wordt momenteel gekeken naar het dubbel gebruik van datacenters, wat nog steeds aanzienlijke 
hoeveelheden elektriciteit vereist. De datacenters hebben aandacht voor de ruimtelijke inpassing en de 
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manier waarop de omgeving daarbij betrokken kan worden. Het plaatsen van windturbines is een beslissing 
die aan de gemeenten wordt overgelaten en valt niet onder deze herziening, maar betreft een tekstuele 
correctie. De toelichting op de rotordiameter waarbij 6,38 rotordiameter ziet op de afstand vanaf het hart tot 
aan de tip, dit is ook een tekstuele correctie. 

Interruptie van mevrouw Koning (CDA): kan de gedeputeerde toelichting geven op het feit dat aan de ene 
kant rekening wordt gehouden met de RES en de woningbouw en aan de andere kant met het behoud van 
BPL; hoe wordt hierin een keuze gemaakt? Gedeputeerde Rommel geeft aan dat er momenteel gewerkt 
wordt aan het opstellen van een werkwijze en het duiden van de voorwaarden voor situaties waarin men te 
maken krijgt met het BPL. Zij benadrukt dat dit altijd maatwerk blijft, vooral in landelijke gebieden.  

De vraag van de VVD over de recreatieschappen. Volgens gedeputeerde Rommel wordt de 
meerwaardebepaling nu vooral voor hotels gebruikt maar daar zag deze bepaling niet op. Als de 
recreatieschappen verblijfsrecreatie willen in een gebied, dan moet gekeken worden of dit gebied ecologisch 
gezien NNN-waardig gebied is. Als dit niet het geval is, wordt bekeken of het mogelijk is om dit gebied te 
ontgrenzen en elders weer te begrenzen. 

Bij het overleg over de glastuinbouw is er nog geen wijziging opgenomen in deze herziening. Het document 
met de zienswijze is niet integraal beschikbaar maar is opgenomen in de nota van beantwoording. 

Interruptie van mevrouw Koning: de commissie heeft wel recht om de zienswijze integraal in te zien. 
Gedeputeerde Rommel komt hier later in de vergadering op terug.  

De sloop van 1.000m2 in plaats van 1.500m2 is volgens gedeputeerde Rommel geen beperking maar een 
verruiming. Verblijfsrecreatie als alternatief voor extensivering van boerenbedrijven, hotels en campings 
passen niet bij de natuurfunctie van het NNN omdat dit een te grote verstorende werking heeft. Hier kan 
door middel van een ontgrenzingsverzoek naar gekeken worden. 

De RES-zoekgebieden zijn al opgenomen in de omgevingsverordening en zijn dus geen onderdeel van deze 
herziening. De gemeenten kunnen de stolpenwaardering bij hun ruimtelijk beleid betrekken, maar hoeven 
geen zwaarwegende consequenties aan de ‘stolpenwaarderingskaart’ te verbinden. Wat betreft de overlast 
door de bromtoon van elektrischiteitsstations, geeft gedeputeerde Rommel aan dat nu alleen de ruimtelijke 
kwaliteit voorligt. Per station wordt met de netbeheerders gekeken naar het geluid en magnetische impact. 

 

Vragen voor de tweede termijn: 

Mevrouw Berkvens heeft een vervolgvraag over de hoogspanningsstations, haar is niet duidelijk welke 
criteria worden gehanteerd voor de ruimtelijke inpassing en hoe Provinciale Staten worden betrokken bij de 
opstelling van de regels. 
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De heer Kes (SP) heeft een punt van orde. De inzichtelijkheid van de wijzigingen van de verordening is niet 
heel duidelijk. Is het mogelijk om dit in een apart document op te nemen? Dit geldt ook voor andere 
verordeningen.  

De heer Klein (Christen Unie) heeft nog geen antwoord op zijn vraag of er concrete verzoeken van 
initiatiefnemers liggen om de 1.500m2 naar 1.000m2 aan te passen en om wijzigingen aan te brengen in de 
regels met betrekking tot kleinschalige activiteiten. 

Mevrouw De Boer (PvdA) steunt het voorstel van de SP en neemt het aanbod van de gedeputeerde aan met 
betrekking tot de oplegger met duiding van de belangrijkste veranderingen.  

Mevrouw Koning (CDA) wil graag antwoord op haar vraag over de bemoeienis van de Provincie bij 
woningsplitsing in Waterland. Graag ontvangt zij een reactie van de gedeputeerde op haar stelling dat 
agrarische bedrijven die in NNN-gebieden moeten stoppen met hun bedrijf, op het eigen terrein 
mogelijkheden moeten hebben om nevenactiviteiten te starten. 

De heer Bonekamp (Volt) krijgt graag antwoord op de vraag of het mogelijk is om in de viewer meer historie 
laten zien om wijzigingen beter te kunnen duiden. 

De heer Hanou (PvdD) vindt dat de kruimelregeling een gemeentelijke regeling betreft en geen provinciale. 

Gedeputeerde Rommel geeft aan behoefte aan een schorsing te hebben alvorens over te gaan tot 
beantwoording. De voorzitter gaat dan nu eerst naar agendapunt 7 om de insprekers het woord te geven en 
daarna weer terug te schakelen naar de beantwoording van dit agendapunt en verder te gaan met de 
beantwoording van de vragen. 

 

De voorzitter geeft het woord aan gedeputeerde Rommel voor de tweede termijn van de 
Herzieningsverordening. 

Gedeputeerde Rommel wijst erop dat de vraag van JA21 over de invloed op de winningsactiviteiten eigenlijk 
in een andere commissie hoort maar dat gedeputeerde Olthof deze vraag zal beantwoorden. Gedeputeerde 
Olthof geeft aan dat de wetgeving over de mijnbouw bij het Rijk ligt, maar dat de provincie wel om een 
zienswijze wordt gevraagd. Vanuit deze zienswijze wordt gekeken naar alle aspecten waaronder de 
drinkwaterwinning. Bij een definitief verzoek zal altijd zorgvuldig worden gekeken naar de veiligheid en de 
kwaliteit van alle zaken die meespelen. 

Gedeputeerde Rommel zegt dat de integrale zienswijze is opgenomen in de nota van beantwoording, 
vanwege de AGV zijn de kop en het slot van de tekst weggelaten, waarschijnlijk is het hierdoor moeilijker 
vindbaar. Op verzoek zal gedeputeerde Rommel ervoor zorgen dat dit in vertrouwen is in te zien. 
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In de nota van beantwoording staan de wijzigingen al in het lichtblauw aangegeven, dit geldt ook voor de 
viewer. In de volgende periode zal gekeken worden of dit inzichtelijker gemaakt kan worden en of de 
grootste aanpassingen apart kunnen worden benoemd. 

De ruimtelijke inpassing van de hoogspanningsstations en welke criteria hiervoor gelden, worden in artikel 
6.8 in deze wijzigingsronde meegenomen. Binnen de kaders die de commissie aangeeft mogen Gedeputeerde 
Staten nadere regels stellen en deze komen via het GS-besluit weer bij de commissie terecht. 

Op de vraag van de Christen Unie of er concrete verzoeken van initiatiefnemers liggen, antwoordt 
gedeputeerde Rommel dat dit niet het geval is. Naast de agrarische bedrijven kunnen ook loonbedrijven aan 
deze regeling meedoen. 

Voor de nevenactiviteiten kan binnen NNN-gebieden geen mogelijkheid voor worden gegeven.  

De kruimelregeling is inderdaad een bevoegdheid is van de gemeente maar het is een Rijksregeling en omdat 
de regeling komt te vervallen door de Omgevingswet is dit in de Provinciale Verordening meegenomen. 

De voorzitter geeft aan dat dit agendapunt als bespreekstuk naar de vergadering van Provinciale Staten gaat 
omdat de PvdD een motie wil indienen.  

 

 


